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Zusammenfassung

        
Der Canalis basilaris medianus ist ein persistierender Venenkanal, der von Gruber erstmals beschrieben wurde. Der Kanal ist im Röntgenbild je nach Kanalform, Verlauf und Projektion meistens als längs oder schräg verlaufendes Aufhellungsband, selten als rundliche Aufhellung dargestellt, im Computertomogramm, abhängig von der Verlaufsrichtung in der Schicht, als rundliche oder längliche Aufhellung erkennbar. Er war in 14/332 (4,2 %) der untersuchten Röntgenaufnahmen (NNH-om-Projektion, Schädelbasis) sowie in 6/154 (3,8 %) Computertomogrammen der Schädelbasis nachweisbar. Durch den von uns computertomographisch gemessenen Anstieg der CT-Dichtewerte im Kanallumen nach KM-Injektion wurde bestätigt, daß in dem Kanal ein Gefäß verläuft. Die Differentialdiagnose zum Canalis craniopharyngeus, zur Foveola pharyngea und Fraktur wird diskutiert.


      
        
Summary

        
The canalis basilaris medianus is a persistent venous canal in the Clivus, Which was first described by Gruber. Depending on the type of the canal, course and projection the canal is mostly recognized on the x-ray as a longitudinal or diagonal translucent band, seldom as a round translucence; on the computed tomogramm depending on the directional course in the layer as a round translucence or a longitudinal translucent band. It was detectabel in 4,2 % (14/332) of the examined x-rays (occipitomental projection, skull base) and in 6/154 (3,8 %) of the computed tomogramms of the skull base. By measuring computertomographically the increase of the CT-absorption values in the canal lumen after injection of a contrast medium, it was confirmed that there is a vessel in the canal. The differential diagnosis to canalis cranio-pharyngeus, foveola pharyngea and fracture is discussed.


      


















  >
  
  

    
  

  
    
      
        


      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 54.174.142.103
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  